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Terug naar school

De  vakantieperiode loopt stilaan op zijn einde 
en we bergen de strandstoelen terug op. We 
maken ons klaar voor weer een nieuw schooljaar 
en de nervositeit stijgt bij onze nakomelingen. 
Ook het NSPV maakt zich op voor weer een 
nieuw “schooljaar”.  Hopelijk kunnen we 
als neutrale en apolitieke politievakbond nu 
verder samenwerken met een politieke en 
administratieve overheid die doordrongen is van 
het maatschappelijk nut van onze politie. 
Onze leden zijn alleszins overtuigd van de 
meerwaarde die wij elke dag geven om onze 
maatschappij een stukje veiliger te maken. 
Maken we deel uit van een veiligheidsketen? 
Zonder enige twijfel. Maar ontegensprekelijk 
is de politie een onverbrekelijke schakel in die 
keten. 
De politie is onmisbaar binnen een moderne 
staat; nog meer, ze is een hoeksteen van onze 
democratie. 
Maar een gezonde relatie vergt een zekere 
gelijkwaardigheid en respect van de 
verschillende partijen.  En daar wringt soms de 
schoen. Vele collega’s binnen de politie voelen 
zich niet gewaardeerd en in de steek gelaten. 
De redenen waarom dit zo aangevoeld wordt zijn 
divers. 
De werklast is in vele diensten te hoog, het 
rekruteringsbeleid loopt niet zo vlot, sommigen 
hebben het gevoel dat op een bepaald ogenblik 
hun loopbaan gestopt is. Zijn deze signalen 
niet op tijd waar genomen of zijn ze genegeerd 
omdat de evolutie nu eenmaal verder gaat en 
de overheid een weg is ingeslagen waar er geen 
terugkeer mogelijk is?
De toekomst zal het uitwijzen. Het is iets van 

alle tijden, als we lang genoeg wachten lost het 
probleem zichzelf op. 
Maar nemen we daarmee de ongerustheid weg 
bij vele collega’s? Neen dat niet. 
Het NSPV heeft alleszins haar boekentas terug 
uit de kast gehaald. Een boekentas gevuld met 
dikke boeken vol met vragen en voorstellen. 
Indien de meester wil dat de leerling flink zijn 
best doet, zal ook hij moeten tonen dat hij nog 
graag voor de klas staat en dat hij wil dat de 
leerling excelleert. 

Dus overheid, wij zijn benieuwd naar uw klas, 
wij zijn benieuwd of de meester of juffrouw ons 
dit jaar kan boeien. Maar we zullen geen brave 
leerling zijn die door het raam kijkt als hij niet 
geïnteresseerd is. Neen we zullen de leerling 
zijn die klas op stelten zet en menig leerkracht 
grijze haren bezorgt. 

Het NSPV zal er staan ten behoeve van haar 
leden, ten behoeve van ons eigen statuut en ten 
behoeve van de bevolking die recht heeft op een 
goed draaiend politie-instituut.

Carlo Médo

Nationaal voorzitter
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DE WET IS ER NU VOOR DE POLITIEAMBTENAREN
Wantoestanden kunnen vanaf 17 juni 2019 aangekaart worden door politieambtenaren zonder dat er een vrees moet bestaan voor repre-
sailles, omdat zij vanaf 17 juni 2019 het statuut kunnen krijgen van KLOKKENLUIDERS. Zodanige wet bestond reeds voor de Federale 
Ambtenaren en wordt momenteel uitgebreid naar de federale en lokale politie, zodat alle leden van de geïntegreerde politie een bescher-
ming krijgen.
Iedere ambtenaar heeft de verplichting om wantoestanden en wederrechtelijke praktijken, waarvan zij kennis nemen binnen hun dienst, 
aan te kaarten. Voor de Federale Ambtenaren van ons Koninkrijk bestond reeds een wet die de melders van deze feiten ging bijstaan. (Wet 
van 15 september 2013) Deze personen werden dan beschermd tegen allerlei mogelijke interventies tegen hun persoon. Hier kan gedacht 
worden aan ontslag, herplaatsing, misgrijpen bevordering, … Indien er problemen waren dan konden deze ambtenaren de tussenkomst 
vragen van de federale ombudsman.
Dit gaf destijds reeds een onduidelijkheid om te weten of de leden van de Federale Politie ook reeds onder deze wet van 15 september 
2013 vielen. Er waren die dachten van wel andere dan weer van niet. In alle geval is er nooit een tussenkomst geweest van de Federale 
Ombudsman voor deze personen. 
Sedert 17 juni 2019 is er meer duidelijkheid gekomen, het komt vast te staan dat het klokkenluidersstatuut nu van toepassing is op alle 
leden van de geïntegreerde politie, dit voor de operationele en CALog-leden, zowel federaal als lokaal.

Comité P
De leden van de Geïntegreerde Politie kunnen vanaf 17 juni 2019 een ‘veronderstelde integriteitsschending’ bekend maken. Dit moet 
gebeuren bij het Comité P hetgeen anders is dan voor de Federale Ambtenaren die daarvoor moeten aankloppen het meldpunt van de 
federale ombudsman. Zo wordt het Vast Comité van Toezicht op de Politiediensten bevoegd om meldingen van malversaties te ontvangen.
In de wet valt te lezen wat verstaan wordt onder ‘veronderstelde integriteitsschending’ waarbij een overzicht voorgesteld wordt van wat 
niet en wat wel. Generaliserend kan gesteld dat de inbreuk een bedreiging moet vormen voor het algemeen belang of de schending ervan. 
Laat het wel duidelijk zijn dat de melding van geweld op het werk of ongewenst seksueel gedrag niet onder de noemer van de wet van 17 
juni 2019 valt. Dit wordt geregeld onder andere regelgeving.
Eens het Comité P gevat is, heeft een periode van 20 weken om een onderzoek af te ronden. Dit kan met 4 weken verlengd worden. 
Veertien dagen na het afsluiten van het onderzoek zal het Comité P haar beoordeling opstellen samen met de voorstellen van de nodige 
maatregelen. Bij vaststelling van wederrechtelijkheden dient het dossier overgemaakt naar de ‘hoogst hiërarchisch leidinggevende’. Is 
deze zelf belanghebbende partij dan zal de Minister van Binnenlandse Zaken het dossier moeten behandelen. 

COMITÉ P
speelt voortaan
een rol voor
DE KLOKKENLUIDERS

De Bescherming
Het lid van de geïntegreerde politie, dat een melding heeft gedaan bij het Comité P 
van wederrechtelijkheden en in de overtuiging is dat er represailles tegen hem ge-
nomen worden kan hiervan melding maken bij Comité P. Het is deze vergadering 
die dan het nodige zal doen om een bescherming in te bouwen tegen negatieve 
maatregelen die het gevolg zijn van de aanklachten die gedaan werden.
Het is derhalve van belang te weten dat ieder personeelslid thans beschermd wordt 
tegen negatieve maatregelen indien er melding zou gedaan zijn van zaken die niet 
door de beugel kunnen. Het is evident dat VZW NSPV zal waken over de strikte 
toepassing van deze wet.

NSPV is er voor u!
Bij iedere vraag die zou bestaan over deze nieuwe wet en haar toepassing, aarzel 
dan niet om de afgevaardigden van VZW NSPV aan te spreken.

(Bron: Wet van 8 mei 2019 tot wijziging van de wet van 15 september 2013 betreffende de mel-
ding van een veronderstelde integriteitsschending in de federale administratieve overheden 
door haar personeelsleden, BS, 17 juni 2019)
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Het is weer voorbij die mooie zomer… tijd om terug aan de slag te gaan !

De zomerperiode, die goed gevuld was met festivals (Dour, Francofolies, 
Tomorrowland,…), optredens en allerlei evenementen zoals de start van de Tour de 
France in Brussel en een nationaal eerbetoon aan onze Eddy Merckx, loopt op haar 
einde.
Elk van deze evenementen kon telkens weer rekenen op de inzet en de niet-aflatende 
vakkundigheid van de politiemensen. En dit vaak in moeilijke omstandigheden, die 
soms zelfs penibel zijn. Iedereen leed onder de loden hitte, u kan zich dus inbeelden 
wat het betekent om een volledige dag in de zon te gaan staan met een kogelwerende 
vest aan…

Dit alles terwijl het gebrek aan mensen steeds nijpender wordt en het materiaal vaak 
verouderd is (voertuigen zonder airco, schoenen van slechte kwaliteit, uitrusting die 
ontbreekt…).

Maar dit zou niks zijn indien het personeel niet te maken zou krijgen met verrassende 
communicatie van de hiërarchie uit. Politiemensen worden vaak ge(des)informeerd 
over hun toekomst via de pers. Voorbeelden zijn legio: « La police prête à engager des agents avec un casier judiciaire » (Le 
Soir 09/07/2019), « Des études supérieures pour devenir policier » (SudPresse 17/07/2019), « Les radars gérés par le privé » 
(La DH 16/05/2019) …
De mensen die het meest erbij betrokken zijn, nl. de politiemensen van de geïntegreerde politie, moeten correct en objectief 
geïnformeerd worden, voordat de pers vaak ingekorte informatie tot de laatste druppel uitmelkt en dit onder pakkende of 
opzettelijk opruiende titels.

Gelukkig merkten heel wat collega’s sinds eind juli de positieve impact van het afgesloten sectorakkoord en van de bijhorende 
looncorrectie. En tot groot ongenoegen van onze gebruikelijke critici of rondstrooiers van ‘Fake News’ op sociale media, 
NEEN, de vakbonden gingen niet akkoord met het afschaffen van de premies zonder compensatie, NEEN, de verlofdagen 
werden niet afgeroomd, NEEN, het systeem met de ziektedagen werd niet gewijzigd….
Wanneer ik dit stukje schrijf, hebben we in België nog geen nieuwe federale regering. Twijfel er echter niet aan dat, zodra dit 
het geval is, het NSPV haar eisenbundel 2019 onmiddellijk aan de regering zal voorleggen en zal eisen dat de regering zich 
serieus zal toeleggen op de toekomst van de politiemensen en op een algemene loonsverhoging voor alle personeelsleden.

Welkom terug iedereen ! En vergeet het niet …

SAMEN STAAN WE STERKER !

Thierry BELIN – Nationaal Secretaris

WOORDJE
van de

NATIONAAL SECRETARIS
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HET NSPV IS NATUURLIJK 
VERHEUGD DAT DE OPLEIDING VOOR 
POLITIEMENSEN KWALITEITSVOL ZAL 
ZIJN EN AFGEROND KAN WORDEN MET 
EEN ERKEND DIPLOMA. MAAR NIET 
TEGEN OM HET EVEN WELKE PRIJS. 

Verrast, en zelfs emotioneel, waren de agenten die, via 
de pers, vernamen hoe de opleiding van hun toekomstige 
collega’s eruit zou zien, vooral toen bleek dat de kandidaten 
zelf zouden moeten instaan voor de financiering van hun 
hogere studies.
In het artikel van Johnny Maghe lag de nadruk op het feit 
dat het momenteel moeilijk is om de kaderfuncties ingevuld 
te krijgen en dat het project om tot een uniforme Europese 
erkenning te komen het grote risico inhield dat de motivatie 
van de kandidaten negatief beïnvloed zou worden, indien ze 
hun studies zelf moesten financieren.
Het NSPV reageerde, bij monde van de voorzitter, naar het 
gezag toe om haar verbazing over dit dossier uit te spreken, 
waarin al concrete vooruitgang geboekt is volgens onze 
voogdijminister, maar dat ons nooit voorgesteld werd.

Waarop baseert dit project zich ? Europa evolueert steeds 
verder en het onderwijs is hier een essentieel onderdeel van. 
Hieruit is o.a. de Bolognaverklaring ontstaan.

Waarvoor staat Bologna precies ?
(Bron : https://www.student.be/fr/student-life/le-processus-de-
bologne - Officiële website waarop u alle informatie vindt over de 
Europese ruimte voor hoger onderwijs en de Bolognaverklaring : www.
ehea.info.)
De Bolognaverklaring werd in 1999 opgericht door 29 Europese 
landen en zorgde voor grote hervormingen in het hoger 
onderwijs. In 2004 werd, op basis van deze hervormingen, 
de Europese ruimte voor hoger onderwijs opgericht. De 
eerste hervormingen waren voornamelijk structureel en 
zorgden ervoor dat de verschillende systemen en diploma’s 
voor hoger onderwijs in Europa op elkaar afgestemd konden 
worden. Later vonden er andere hervormingen plaats, met 
betrekking tot o.a. mobiliteit, sociale aspecten, employability, 
internationalisering, kwaliteit, levenslang leren, enz.

Wat zijn de gevolgen voor ons ?
In dit opzicht publiceerde de Vlaamse regering op 14 maart 
2019 het volgende Besluit : 
25 JANUARI 2019. – Besluit van de Vlaamse regering tot 
ontwikkeling van de onderwijskwalificatie « graduaat in 
de politiekunde » en tot wijziging van het besluit van de 

Op 17 juli ll. publiceerden de kranten (SudPresse 
– La Meuse) op hun voorpagina het artikel met de 
titel : « Hogere studies voor alle politieagenten »
De journalist (Johnny Maghe) beschreef op de 
volgende twee pagina’s in detail het project van 
Minister van Binnenlandse Zaken, Pieter De Crem, 
die bevestigde dat hij hiervoor met verschillende 
partners vooruitgang aan het boeken was.

DE AGENTEN
van de
T O E K O M S T …
Gewapend met een diploma hoger onderwijs, maar op hun kosten !?

Vlaamse regering van 27 april 2018 tot erkenning van de 
beroepskwalificatie inspecteur politie.
DE VLAAMSE REGERING,
Gelet op het decreet van 30 april 2009 betreffende de 
kwalificatiestructuur, artikel 15, gewijzigd bij het decreet 
van 12 juli 2013, en artikel 15/1, ingevoegd bij het decreet 
van 12 juli 2013 en vervangen bij het decreet van 23 
december 2016;
Gelet op het besluit van de Vlaamse Regering van 27 april 
2018 tot erkenning van de beroepskwalificatie inspecteur 
politie;
Gelet op het advies van het AHOVOKS (Agentschap voor 
Hoger Onderwijs, Volwassenenonderwijs, Kwalificaties en 
Studietoelagen), gegeven op 26 november 2018;
Gelet op het advies van de Inspectie van Financiën, gegeven 
op 16 januari 2019;
Op voorstel van de Vlaamse minister van Onderwijs;
Na beraadslaging,
Besluit :
Art. 1 De onderwijskwalificatie “graduaat in de 
politiekunde” wordt ontwikkeld als opleiding van het hoger 
beroepsonderwijs hbo5 conform de procedure, vermeld in 
artikel 15/2 van het decreet van 30 april 2009 betreffende de 
kwalificatiestructuur.

De onderwijskwalificatie, vermeld in het eerste lid, is 
ondergebracht in het studiegebied sociaal-agogisch werk 
van het hoger beroepsonderwijs hbo5. De studieomvang van 
de onderwijskwalificatie bedraagt 120 studiepunten.
Art. 2 De competenties van de onderwijskwalificatie 
“graduaat in de politiekunde” zijn opgenomen in de 
beroepskwalificatie inspecteur politie, die erkend is bij het 
besluit van de Vlaamse Regering van 27 april 2018 tot 
erkenning van de beroepskwalificatie inspecteur politie.
Art. 3 De onderwijskwalificatie “graduaat in de 
politiekunde” is inhoudelijk niet verwant met een bestaande 
hbo5-opleiding.
Alleen de politiescholen die door de federale 
overheid ingericht zijn en de erkende politiescholen, 
vermeld in artikel 142bis, § 1, van de wet van 7 
december 1998 tot organisatie van een geïntegreerde 
politiedienst, gestructureerd op twee niveaus, kunnen 
de onderwijskwalificatie “graduaat in de politiekunde” 
aanbieden en de graad van “gegradueerde in de 
politiekunde” uitreiken.
Art. 4 In het besluit van de Vlaamse Regering van 27 april 
2018 tot erkenning van de beroepskwalificatie inspecteur 
politie wordt artikel 1/1 ingevoegd, dat luidt als volgt:

“Art. 1/1. Alleen politiescholen die door de federale 
overheid ingericht zijn en de erkende politiescholen, vermeld 
in artikel 142bis, § 1, van de wet van 7 december 1998 

tot organisatie van een geïntegreerde politiedienst, gestructureerd op twee niveaus, zijn gemachtigd om de beroepskwalificatie 
“inspecteur politie” uit te reiken.”.
Art. 5 De Vlaamse minister, bevoegd voor het onderwijs, is belast met de uitvoering van dit besluit.
Brussel, 25 januari 2019.
Minister-President van de Vlaamse regering, G. BOURGEOIS
Vlaams Minister van Onderwijs, H. CREVITS
(Bron : http://www.etaamb.be/fr/arrete-du-gouvernement-flamand-du-25-janvier-2019_n2019011113.html)
Laure Lemmens zegt het, in haar artikel in Kluwer-Polinfo.be, klaar en duidelijk : Vlaanderen zet de volgende stap in de procedure 
gericht op het behalen van een diploma hoger onderwijs bij de politie-inspecteurs.
 (Bron : https://polinfo.kluwer.be/NewsView.aspx?id=VS300676711&contentdomains=POLINFO&lang=nl)

Alles staat dus op papier en is klaar?
Neen en dat scheelt. Zoals journalist Johny Maghe schrijft 
wanneer hij het relaas doet van de woorden van de Minister 
van Binnenlandse zaken, zal dit ongetwijfeld nog enkele 
jaren duren voordat het effectief ingevoerd wordt. En het is 
evident dat dit project ook aan de sociale partners voorgelegd 
zal moeten worden tijdens het Onderhandelingscomité voor 
de politiediensten. 
Het NSPV is natuurlijk verheugd dat de opleiding voor 
politiemensen kwaliteitsvol zal zijn en afgerond kan worden 
met een erkend diploma. Maar niet tegen om het even welke 
prijs. We zullen ons standpunt met klem verdedigen, want 
deze opleiding moet betaald blijven voor de kandidaat-
politiemensen.
In onze eisenbundel voor 2019,(https://www.nspv.be/fr/home-
fr/nieuwsberichten/1652-cahier-de-revendications-2019) 
hecht het NSPV veel belang aan de broodnodige verbetering 
van de aantrekkingskracht van het beroep binnen de politie, 
en dit zowel voor een operationeel, administratief als logistiek 
lid. Wie zou zijn privéleven nog on hold willen zetten, ’s 
nachts en in het weekend werken, zijn leven riskeren, voor 
een weinig aantrekkelijk loon? De politie heeft momenteel 
moeite om kaderfuncties in te vullen en gemotiveerde 
kandidaten te vinden, het is zeker niet door de opleiding 
betalend te maken dat men het probleem zal oplossen! 

Werving en selectie, een innovatief 
project.
Het NSPV hekelt al lange tijd de wervings- en 
selectieprocedure voor de politiediensten die te lang duurt 
en heel wat kandidaten ontmoedigt.
Reeds enkele maanden geleden werd er een nieuwe 
procedure voorgesteld aan de sociale partners. Het is een 
stap vooruit op het vlak van moderne HRM en zal zorgen 
voor een sneller, duidelijker parcours waarbij een beroep 
gedaan wordt op moderne communicatiemiddelen. 
We zullen u natuurlijk op de hoogte houden van de 
ontwikkelingen in dit dossier.
En dat iedereen gerust is, in tegendeel tot wat de pers 
onlangs blokletterde, er zullen geen ‘boeven’ met een 
strafblad onze rangen versterken. De procedure zoals die 
momenteel voorzien is, bevat natuurlijk een ‘screening’ 
van de veiligheidsparameters voor elke kandidaat, alsook 
een onderzoek van de voorgeschiedenis.

Thierry Belin – Nationaal Secretaris
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Halverwege de zomervakantie 
had ik een interessant gesprek met 
nationaal judo-icoon en collega 
Harry Van Barneveld. Hij vervoegde 
de politie op latere leeftijd met heel 
wat levenservaring in zijn rugzak. 
Een gesprek over de verschillen, maar 
ook gelijkenissen, tussen de sport- en 
politiewereld en een verschuiving van 
prioriteiten.

Iedereen herkent je vooral van jouw 
sportieve prestaties: o.a. 18 maal 
Belgisch kampioen en Olympisch 
brons in 1996. Hoe zag een doorsnee 
trainingsdag eruit om dergelijk 
palmares bijeen te kampen?
Dat was zeer verschillend en 
afhankelijk van de periode van het jaar. 
Je had de voorbereidingsperiode en het 
competitieseizoen. 
Ik trainde gemiddeld elke dag. Het 
waren lange dagen, want ik woonde in 
Marche-en-Famenne en ging trainen 
in Gent. Bovendien was trainen in 
België moeilijk, gezien ik hier geen 
tegenstrevers had. Dit had als gevolg dat 
ik 6 maanden per jaar in het buitenland 
zat. Op stage in Japan bijvoorbeeld 
trainde ik tweemaal per dag twee uren 
puur judo. Daar bovenop lopen en 
conditietraining en als toemaatje nog 
wat krachttraining.

Wat gaf de aanleiding om van 
topsporter de overstap naar de 
politie te maken?
Geloof het of niet, maar het was een 
kinderdroom. Cliché hé!
Ik ben gestopt met topsport in 2000, 
maar toen was ik te oud voor de 
politie. Dit dacht ik tenminste, zodat ik 
ondertussen als consulent bij Randstad 
aan de slag ging, totdat een vriend er 
mij op wees dat de leeftijdsgrens was 
weggevallen door de politiehervorming. 
Eens ik dit had gecontroleerd, was ik de 
volgende dag al ingeschreven. Ik startte 
in 2003 als hulpagent in Brussel.

Harry Van Barneveld naast zijn politiemotor. “Ik ben 
superblij dat ik op de motor zit. Zeg nooit “nooit”, maar op dit 
moment zie ik niet direct hoe ik mij kan verbeteren. Ik rijd al van 
mijn 18 jaar met de motorfiets, het is echt geen straf voor mij om 
solopatrouilles met de motor te doen.”

I P P O N
in Oostende

Merk je overeenkomsten tussen 
toenmalige trainingen en de 
opleiding/training tot politiemens? 
(fysieke inzetbaarheid)
Het is toch minder zwaar (lacht).
Je hebt het fysieke aspect natuurlijk…
Klopt, maar je kan dat toch niet 
vergelijken. Ik kon er wel enigszins 
voordeel uit halen, gezien je als 
topsporter geleerd hebt om niet op te 
geven en discipline kweekt.

En naar normen en waarden toe? 
Ik denk dan aan groepsgeest en 
samenhorigheid?

Ik deed een individuele sport hé. 
We waren wel een judoteam en we 
trainden samen, maar au fond is judo 
een individuele sport en moet je een 
soort egoïsme in jou hebben, want als 
je dat niet hebt, ontbreekt de wil om te 
winnen.
Dit was voor mij op sommige 
momenten een probleem, althans voor 
Jean-Marie Dedecker, mijn coach in 
die tijd, die mij niet egoïstisch genoeg 
vond. Voor de sport was dit niet zo 
positief, maar in mijn huidige job komt 
dit mij goed van pas. Ik ben altijd meer 
een sociale mens geweest.

Ervaar je binnen de politiewereld 
dezelfde samenhorigheid als binnen de 
sportwereld?
Goh, als sporter was er zeker 
samenhorigheid, want je ziet af op training. 
Topsport is afzien! Bij de politie is dit 
anders, je kan dat niet vergelijken.

De vaardigheden die je opdeed als 
judoka, in welke mate zijn deze nuttig 
tijdens de uitoefening van jouw ambt? 
(sportdag WPS, Mon geweld)
Ik ben heel rap mee met technieken 
inzake self-defence, zoals klemmen, 
halsomstrengelingen en de worpen die erin 
zitten.

Je bent ook monitor geweldsbeheersing?
Ja, maar om te zeggen dat ik judo tijdens 
mijn politieloopbaan al veel gebruikt heb 
.… Neen, slechts éénmaal, toen ik iemand 
geworpen heb die op mij kwam afgestormd. 
Dat was een pure reflex.

Klopt het dat je een sportdag heb 
georganiseerd voor de West-Vlaamse 
Politieschool (WPS)?
Ik heb dat niet georganiseerd, maar aan 
meegewerkt. Het was een initiatief van de 
aspirant hoofdinspecteurs en ze hadden 
mijn medewerking gevraagd. Ik ben daar 
graag op ingegaan.

Je begon je politionele loopbaan in Brussel en sinds 2013 
werk je in Oostende. Welk verschil is er tussen werken in 
de hoofdstad en de koningin der badsteden?
Het is een totaal ander publiek, andere problematieken. Zeg 
maar gerust een totaal andere maatschappij, toch vanuit 
professioneel oogpunt.

En als je de werkdruk bekijkt?
In de zomer overtreft de werkdruk in Oostende zeker deze 
van in Brussel. In de zomer waren de meeste van onze klanten 
terug naar hun thuisland om het met een boutade te zeggen.

Welke problematieken ervaar je thans zelf tijdens het 
uitvoeren van jouw job?
Globaal gezien is er de laatste tijd meer geweld in Oostende, 
zoals diefstallen met geweld tot zelfs vuurwapengebruik.
Er zijn ook veel drugs aanwezig in de stad. Bepaalde delen 
lijden ook onder armoede.

Een vierde wereld?
Ja, ik spreek van marginaliteit, maar het is wel zo.

De typische problematiek van een grootstad?
Bwa, voor zover je Oostende een grootstad kan noemen.
Hier heb je wel geen wijken waar ik niet alleen zou durven 
patrouilleren. Dat gevoel had ik in Brussel ook niet, maar het 
was wel risicovoller.

Harry Van Barneveld in de Dojo. “Slechts éénmaal heb 
ik judo gebruikt tijdens mijn politieloopbaan, toen ik iemand 
geworpen heb die op mij kwam afgestormd. Dat was een pure 
reflex.”

Goed dat je er zelf over begint: hoe sta je tegenover 
solopatrouilles?
Ik zie er geen graten in, mits aan enkele voorwaarden is 
voldaan, zoals voldoende anciënniteit, want je kan in situaties 
terechtkomen dat een beslissing nemen niet zo eenvoudig is. 
Met twee weet je meer dan alleen hé.
Ik maak hierin ook geen onderscheid tussen dag en nacht. 
Wat er ’s nachts kan gebeuren, kan ook overdag plaatsvinden 
en omgekeerd. In Brussel werd ik overdag eens opgeroepen 
voor geluidshinder en heb ik moeten vechten voor mijn leven, 
omdat ik werd aangevallen door een 82-jarige man met een 
mes. 

Komt het solo tussenkomen überhaupt voldoende aan bod 
tijdens de GPI-trainingen?
Ja, natuurlijk, want ook tijdens een duopatrouille kan je er 
plots alleen voorstaan. Het belangrijkste als solo is dat je de 
dispatching afdoende verwittigt van een tussenkomst.
Trouwens, ook met twee kan je alleen zijn. Ik heb dit 
meegemaakt in Brussel. Mijn collega voelde het (te) warm 
worden en deed de knopjes van het dienstvoertuig naar 
beneden! Dan sta je er ook alleen voor.
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Je combineert thans meerdere 
functies, niet?
Klopt, ik ben motorrijder bij de 
interventiedienst. Dit impliceert dat 
ik gerechtelijk werk doe, maar tevens 
aanspreekpunt ben voor wegverkeer. Zo 
zal dispatching mij niet als eerste naar 
een gewapende overval sturen, maar 
treed ik op als back-up. Het uitvoeren 
van alcoholcontroles behoort tevens tot 
mijn dagelijkse taken.
Daarnaast geef ik ook nog les GPI 48.

Je trainde vroeger vele uren per dag. 
Heb je nu meer vrije tijd?
In de zomer alleszins niet (lacht). 
Het is relatief. Zoveel meer vrije tijd 
dan vroeger heb ik niet. Dankzij de 12-
uren shiften kan je al eens iets plannen.
 
Hoe ervaar je het om op latere leeftijd 
de politie te vervoegen?
Ik heb daar geen last van, hoewel ik wel 
wat begin te verslijten. Topsport heeft 
zijn tol geëist. Daardoor kan ik ook 
niet meer meedoen aan het bijzonder 
bijstandsteam. In het begin was dit geen 
probleem, maar door de komst van de 
GPI 81 lukken de testen niet meer. Een 
venijnige kwetsuur uit het verleden 
ligt hier mee aan de basis. Dit vind ik 
jammer.
Tijdens de opleiding heb ik er quasi 
geen hinder van ondervonden en ik heb 
tweemaal een opleiding gevolgd (agent 
en inspecteur van politie). Tijdens mijn 
opleiding tot inspecteur werd er al eens 
lachend gedaan over mijn ouderdom – 
gaat het wel gaan om te studeren? - maar 
wanneer je voldoende gemotiveerd 
bent, ben je tot veel in staat. Motivatie 
is veel belangrijker dan leeftijd!

Welke ambities heb je nog bij 
de politie? Hoe zie je je verdere 
loopbaan evolueren?
Ik ben superblij dat ik op de motor 
zit. Zeg nooit “nooit”, maar op dit 
moment zie ik niet direct hoe ik mij 
kan verbeteren. Ik rijd al van mijn 18 
jaar met de motorfiets, het is echt geen 
straf voor mij om solopatrouilles met 
de motor te doen.
Veel collega’s adviseerden mij om 
voor hoofdinspecteur te gaan, maar dat 
interesseert mij niet. 
Van de recherche word ik ook niet 
warm, want ik heb soms het gevoel dat 
zij hoofdzakelijk kantschriften op vraag 
van het parket moeten uitvoeren.

Als motorrijder beschik ik over veel 
autonomie en kom ik vaak op straat 
en dit wil ik zo nog enige tijd houden, 
zeker nog een jaar of tien. Dan stop ik 
(lacht).
Jouw partner, Inge Clement, werkt 
ook in dezelfde politiezone. Allebei 
politiemensen, daar komt zeker heel 
wat gezinsorganisatie bij kijken?
Ja. We hebben samen in de nationale 
judoploeg gezeten en nu samen bij 
de politie, dan kan je maar beter 
overeenkomen.
Organisatie is inderdaad belangrijk, 
gelukkig kunnen we beroep doen 
op mijn schoonouders voor de 
kinderopvang.

Lukt het om privé en werk steeds 
gescheiden te houden, bijvoorbeeld 
aan de ontbijttafel?
Niet altijd. Inge heeft nogal een speciale 
functie, namelijk Jeugdcriminaliteit 
waar ook verkrachtings- en 
pedofiliedossiers aan bod komen, 
zodat zij af en toe ook eens moet 
kunnen ventileren. Ik zou niet willen 
doen wat zij doet. Geef mij maar de 
straatinterventies.

Welke reacties krijg je zoal als 
mensen je herkennen tijdens een 
interventie?
Nu valt dat goed mee, meestal gaat het 
om positieve reacties. Anderzijds zijn 
er vroegere fans die niet begrijpen dat 
ik flik ben geworden.
In het begin van mijn loopbaan, was 
de pers dagelijks op mij aan het jagen, 
bijvoorbeeld tijdens het regelen van het 

verkeer in mijn tijd als hulpagent. De 
aanwezigheid van al die journalisten 
maakte de verkeersknoop nog groter. 
Gelukkig heeft de korpsleiding 
hier goed op gereageerd door een 
persconferentie te organiseren aan een 
kruispunt, waarbij de verzamelde pers 
foto’s kon nemen. Voor dit persmoment 
was bijna meer aandacht dan voor mijn 
sportcarrière (lacht). Nadien lieten ze 
mij gerust.

Je had toen als het ware een BV 
status?
Ja, toch wel, met de nodige excessen. 
Zo was ik eens bezig met een interventie 
n.a.v. een vechtpartij, waarbij ik een 
man moest boeien, toen iemand op mijn 
schouder tikte en om een handtekening 
vroeg. Die persoon vond mij nog 
arrogant als ik vroeg of hij niet zag dat 
ik bezig was.
Er was een tijd dat ik regelmatig werd 
uitgenodigd voor BV-feestjes, maar als 
je een paar keer niet opdaagt, stopt dit 
vanzelf. 
Thans heb ik andere prioriteiten: mijn 
gezin.

Bedankt voor deze aangename 
babbel.

Alain Peeters

Foto’s: Alain Peeters

Geachte belastingbetaler,

Ik denk dat u mijn identiteit inmiddels wel heeft vastgesteld. Ik pas vast en zeker in het hokje, waarin u mij wilt 
indelen en u vindt mij ‘typisch’. Tot mijn spijt kan ik dat van u niet zeggen. Ik weet immers niet wie u bent. Vanaf 
hun geboorte leert u uw kinderen dat ik de boeman ben en ze zijn dan geschokt omdat ik met mijn traditionele 
vijand, de crimineel, vergeleken word. U beschuldigt mij ervan dat ik de jeugd te zacht aanpak, totdat ik op een 
keer uw eigen kind de les lees. U neemt waarschijnlijk een uur middagpauze en ettelijke koffiepauzes, maar u 
beschuldigt mij van luiheid als ik een keer in uniform ergens ga zitten. U bent trots op uw goede manieren, maar u 
vindt het heel normaal om mijn maaltijd met uw problemen te onderbreken. 
U windt zich op als iemand u in het verkeer de weg afsnijdt, maar als ik u op het zelfde vergrijp betrap, voelt u 
zich onterecht behandeld. U stoort zich eraan dat ik mij met hoge snelheid naar een plaats des onheil spoed, maar 
u beklaagt zich erover als het meer dan 10 minuten duurt voordat ik bij uw probleem ben. U ziet het als een deel 
van mijn werk dat ik geslagen word, maar als ik terugsla noemt u dat machtsmisbruik.

U zult er niet aan denken om uw tandarts te vertellen hoe hij een kies moet trekken of een dokter te laten zien hoe 
hij een blindedarm moet opereren. U vindt het wel heel normaal om mij steeds te vertellen hoe ik mijn werk zou 
moeten doen. U praat tegen mij op een manier, die u in elke andere situatie een bloedneus zou opleveren, maar u 
verwacht van mij dat ik dat zonder meer accepteer. U schreeuwt: “Er moet wat tegen de criminaliteit ondernomen 
worden”, maar u wilt zelf niet als getuige optreden of op een andere manier lastig gevallen worden. In uw ogen 
deug ik absoluut niet, maar het is natuurlijk volkomen terecht als ik uw vrouw help bij het wisselen van een band 
of haar op weg naar het ziekenhuis bij de bevalling help, uw zoon met mond-op-mond beademing het leven red, 
na een uit de hand gelopen drugprobeersel, of overuren maak om uw weggelopen dochter te vinden  terwijl u wel 
vindt dat ik teveel premies betaald krijg. 

Welnu meneer de belastingbetaler, staande op uw voetstuk beklaagt u zich over de manier waarop ik mijn werk 
verricht en geeft u mij alle mogelijke scheldnamen. Vergeet echter niet dat uw eigendom, uw familie en ook uw 
leven van mij of van mijn collega’s kan afhangen. Jawel, meneer de belastingbetaler. Dat ben ik, die waardeloze 
politie inspecteur...

Open brief op een internet forum aangetroffen.
Jan Vanderschueren - bestuurslid afdeling Gent

EEN COLLEGA 
SCHREEF....



een nieuw opperbevel bij de rijkswacht 
die de logistiek nieuw leven wou 
inblazen en er werd dan ook een nieuw 
team samengesteld. Ik maakte er deel 
van uit.
In 1995 was er sprake om megadistricten 
te creëren door bestaande districten te 
fuseren. Ik solliciteerde daarom voor 
de job in Doornik. Ik kreeg de kans om 
Ath, Doornik en Moeskroen te fuseren. 
Deze periode was nogal bijzonder 
omdat dit ook de periode was van de 
zaak Dutroux en vooral in Doornik 
hadden we de ontvoering van Sabine 
Dardenne. We kregen er rechtstreeks 
mee te maken met deze verdwijning en 
met het onderzoek dat eruit volgde en 
die een samenwerking vergde tussen 
de gemeentepolitie, de rijkswacht en 
het parket, iets wat toen helemaal niet 
evident was. 
En daarna, naar aanleiding van de 
ontsnapping van Dutroux, kwam er 
die ommekeer met de wet rond de 
geïntegreerde politie en de concrete 
gevolgen ervan. We voelden het 
misschien niet aankomen, maar we 
waren het wel al aan het voorbereiden 
met de politiezones. Ik had de kans 
om in het westen van Henegouwen, 
de contouren van de zones te helpen 
schetsen, bijna zoals het er vandaag 
uitziet.
Toen was de vraag of ik in Doornik 
zou blijven als coördinerend directeur 
omdat ik districtscommandant was, of 
ik zou solliciteren voor korpschef. Ik 
solliciteerde voor korpschef in Mons-
Quévy waar ik op 1 mei 2001 arriveerde 
om deze zone op te bouwen met 
rijkswachtbrigades en gemeentepolitie. 
Ik ben er 18 jaar of vier mandaten 
gebleven tot op de dag van vandaag, tot 
aan mijn pensioen. 

Bij de politie van Bergen wordt 
binnenkort een belangrijke bladzijde 
omgedraaid met het vertrek van 
hoofdcommissaris Marc Garin. Deze 
fantastische korpschef, op post sinds 
de politiehervorming, besloot met 
pensioen te gaan. We willen hulde 
brengen aan deze dialooggerichte 
mens die zijn rol als chef schitterend 
speelde, terwijl hij steeds dicht bij zijn 
personeel bleef staan op een menselijke 
en toegankelijke manier. 

Kan u ons wat meer vertellen over uw 
parcours binnen de politie ?
In 1970 startte ik aan de Koninklijke 
Cadettenschool. Ik werkte er mijn 
hogere graad middelbaar af om 
vervolgens in 1973 te starten aan de 
Koninklijke Militaire School, waar 
ik twee jaar studeerde, equivalent 
van twee kandidatuurjaren aan de 
universiteit, en daarna twee jaar aan de 
Université de Liège voor een licentiaat 
criminologie. Vervolgens startte ik 
aan de Rijkswachtschool gedurende 
anderhalf jaar, vooraleer een jaar 
toegewezen te zijn aan het mobiel 
legioen als pelotonscommandant.
Daarna kreeg ik al snel de kans om 
naar het rijkswachtdistrict van Ath te 
trekken, in 1980, als plaatsvervangend 
commandant van het district. Ik ben 
districtscommandant geworden in 1983 
en ik ben er in 1986 vertrokken omdat 
het aangewezen was om na enkele 
jaren van richting te veranderen indien 
men carrière wou maken. Toen zat ik 
bij de school voor onderofficieren als 
plaatsvervangend commandant tot in 
1989, wanneer ik mijn majoorsexamens 
succesvol aflegde. Vervolgens 
werd ik tot in 1995 toegewezen aan 
materiaalbeheer. We hadden namelijk 

Wat is de ergste herinnering in uw 
volledige carrière ?
De zaak Dutroux ! De ontvoering van 
Sabine Dardenne ! 
Naar aanleiding van deze zaak slaagde 
ik erin om de gerechtelijke politie, 
de gemeentepolitie, de rijkswacht 
en het parket te laten samenwerken. 
Ik herinner me nog altijd dat ik toen 
mijn stem heb verheven en aangaf dat 
er geen sprake kon zijn van rivaliteit 

tussen ons. Er was iemand verdwenen, 
we moesten samenwerken. Ik ben erin 
geslaagd. We hadden vergaderingen 
bij de onderzoeksrechter die goed 
verliepen, met verslagen, de wil om 
samen te werken was er echt. 
Toen kwam de commissie Dutroux 
die soms terecht en soms ten onrechte 
zowat iedereen beschuldigde van alles 
en niks.
Toen we Sabine Dardenne vonden, 
dachten we er niet aan (en dat was fout) 
om de onderzoeksrechter te verwittigen. 
Sommigen dachten dat dit een 
samenzwering was tegen justitie. We 
hebben heel wat stress gekend omwille 
van wat men ons zou kunnen verwijten. 
En uiteindelijk is alles goed afgelopen 
omdat dit incident, een fout van onze 
kant uit, helemaal niet gewild was. 
We zaten gewoon in een tumultueuze 
periode vol beschuldigingen…
Dat was moeilijk. Ik had echt de 
indruk dat we ten onrechte beschuldigd 
werden en ik was geraakt in mijn 
eigenwaarde, toegevend dat er een 
fout was gemaakt,… Zelf was ik met 

vakantie op dat moment, dus het was 
vooral voor mijn medewerkers. We 
droegen die reputatie toch een hele tijd 
met ons mee, voordat alles uiteindelijk 
goed uitdraaide. Ik moest niet naar 
de onderzoekscommissie, maar mijn 
medewerkers wel. Wat de herinneringen 
betreft, is dit ongetwijfeld één van de 
moeilijkste.

En wat is uw beste herinnering ?
Toen ik kon starten als korpschef hier in 
Bergen. Ik wist dat ik terug kon keren 
naar het terrein. Voor mij was dat een 
nieuwe uitdaging, ik ging terug naar 
mijn streek, ik ging iets opbouwen. 
Ik had reeds de 3 districten gefuseerd, 
ik had reeds enkele baanbrekende 
ervaringen. Daar vertrokken we van 
niks, we moesten zoeken, het was 
bijzonder om het vertrouwen te krijgen 
van de overheden toen om te kunnen 
realiseren wat vandaag de politiezone 
is.

Even een korte karakterschets. 
Wat is uw lievelingsgerecht ?
Spontaan zou ik Ossobucco zeggen. 
Het is origineel, iets anders dan 
biefstuk met frieten. Het is ook niet 
te elitair, maar een gerecht waarvan 
ik met volle teugen smul als ik de 
kans krijg.

Wat is uw lievelingskleur ?
Dat is altijd al rood geweest ! 
(lacht) Zie hier zeker geen politieke 
voorkeur in, maar ik heb altijd 
van het kleur rood gehouden. De 
hartstocht, het vuur,… Dat is altijd 
mijn lievelingskleur geweest. (lacht) 

Het rood van de Rijkswacht ? 
(lacht)
Neen, neen. Zeker niet. Ik ben 
geen nostalgicus en ik was nooit 
specifiek voorstander voor een 
bepaald korps. Ik denk dat elk korps, 
en dat heb ik goed ervaren bij de 
start van mijn periode hier in de 
zone, eigen kenmerken heeft. We 
hebben de specifieke kenmerken 
van de rijkswacht (striktheid, 
regels, deontologie) en van de 
gemeentepolitie (“trek uw plan, er 
zijn veel te veel dingen te doen, we 
kunnen niet alles in regeltjes gieten”) 
samen genomen. (lacht)
Ik heb echt wel het verband tussen de 
twee ervaren. 

Wat is uw lievelingsgetal?
MG : Ik zou 3 zeggen. Waarom? 
1 dat is autocratisch. 2 dat doet me 
denken aan rivaliteit. 3 dat is het 
begin van een democratie omdat er 
een meerderheid kan zijn (lacht).

Welk boek ligt er op uw nachtkastje 
?
Momenteel, omdat ik mijn pensioen 
aan het voorbereiden ben, is het een 
boek om Spaans te leren (lacht). Dit 
veronderstelt dat ik de intentie zou 
hebben om daar wat rond te reizen… 
Ik vond het telkens frustrerend om 
de taal niet te spreken van de landen 
waarnaar ik op reis ging. Ik heb 
een passie, zelfs al ben ik helemaal 
niet supergetalenteerd, voor talen. 
Momenteel is het dus Spaans. 
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We verliezen een 
G R O T E
M E N E E R



Smakelijk collega’s !

Wat is uw lievelingsfilm ?
Ik ben vooral onder de indruk van een cultfilm, die eigenlijk een serie is, nl. “The Godfather”. Een heel 
indrukwekkende film dankzij de acteurs, de saga, de geschiedenis. Ik bekijk ze steeds met veel plezier.

Wat is uw lievelingsmuziek ?
Een beetje alles. Klassieke muziek, zonder dat ik een kenner ben, verre van. Ik hou ook van de Franse 
chanson, Brel, o.a. « La quête » van Brel vind ik fantastisch. En als ik naar de Engelstalige muziek kijk, dan 
: Queen, Bohemian Rapsody, dat raakt me enorm en ontroert me. Maar ik ben zeker geen kenner.

Wat is uw hobby ?
Heel mijn carrière deed ik aan sport. Ik heb veel gelopen. Ik heb halve marathons, marathons gelopen en heel 
veel gezwommen. Ik zwem nog steeds veel. Ik heb ook een grote tuin waarin ik vaak tuinier.
Ik ben graag bezig in de natuur, daar heb ik veel deugd van.

U zal nu genieten van een welverdiend pensioen. Hoe zal u uw vrije tijd opvullen?
Ik zal mijn familie teruggeven wat ik genomen heb! Ik heb het geluk gehad om een boeiende job te hebben 
en een familie die de dingen opnam waarvoor ik de tijd niet had. De kinderen en hun opvoeding. Nu zal ik 
hen opnieuw zien en me met hen bezighouden.
Onlangs nam ik ook deel aan enkele rally’s met oldtimers. Ik denk wel dat ik hiermee verder wil doen en dat 
ik me in de komende maanden eentje zal aanschaffen.
Verder wil ik ook een beetje reizen, niet al te speciaal, eerder trips die verstrooiing brengen. Frankrijk, 
Spanje….
Geluk zit voor mij in de eenvoudige dingen. Geluk zit in het leven van elke dag. Je moet hiervoor niet naar 
de andere kant van de wereld reizen. Je moet proberen het inzicht en de scherpzinnigheid te hebben om te 
zien dat het geluk rondom ons leeft, zowel op het werk als op pensioen.

Bedankt voor dit interview en ik wens u een pensioen dat even goed gevuld is als uw carrière. 
U bent bedankt. Ik wil u ook bedanken voor de samenwerking nu en in het verleden met de verschillende 
organisaties die het personeel vertegenwoordigen. Persoonlijk vind ik, en uw afgevaardigde Benoit 
Hannecart heeft dit zelf gezegd, dat we één van de politiezones zijn die het meest matuur is in haar contacten 
met de vakbondsorganisaties. We hebben er jaren over gedaan om tot deze maturiteit te komen… voor heel 
wat procedures, processen, dossieroverdrachten,… Momenteel bestaat er een maturiteit die zorgt voor een 
onderlinge verrijking tijdens de vergaderingen, voor zover er een wil is langs beide kanten om iets op te 
bouwen en om geen kritiek te geven om kritiek te geven. Ik vind dat dit heel verrijkend geweest is en dit liet 
me, als korpschef toe, om bewust te worden van bepaalde aspecten waarvoor ik initieel geen oog had; soms 
ook durven zeggen aan de vakbondsorganisaties: “De dialoog is er, maar op een bepaald moment, ben ik wel 
de korpschef en neem ik de beslissing, er is overleg geweest en ik moet hier de knoop doorhakken omdat ik 
de verantwoordelijkheid die bij mijn functie hoort moet opnemen.”
Kortom, een verrijkende ervaring zodra men langs beide kanten mensen heeft met oog voor dialoog en die 
willen komen tot een wederzijdse verrijking, die iets willen opbouwen.

Partners…
Ja, inderdaad, partners !
Bedankt, meneer de Korpschef !
We wensen u een fijn en lang pensioen !

Interview: Christophe Dauchot
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KIP ARCHIDUC
Wanneer je dienst hebt, is het vaak moeilijk 
om fatsoenlijk te kunnen eten.
We hebben daarom besloten om je in dit num-
mer een receptenfiche aan te reiken waarop 
alles vermeld staat voor een gemakkelijk en 
goedkoop gerechtje.

A l l e s
(VER)GAAT
g o e d …

aflevering 2

Zorg eerst voor het nodige 
professionele materiaal.
Zo komt een propere en goed 
werkende kookplaat alvast 
goed van pas.

Ingrediënten
Een mooe kip. Ze bestaan in alle maten en gewichten. 
We raden je aan om te kiezen voor het grijze label, 
anders wordt het een stuk duurder.

Een goed gevuld mandje 
met verschillende soorten 
zwammen, wij verkiezen 
de Aspergillus versicolor, 
de Cladosporium 
Sphaerospermum en steriele 
Mycelium. Bij de politie vind 
je tal van plaatsen die hierin 
gespecialiseerd zijn.

Laat de kip gedurende enkele 
jaren bij 15 à 20 graden steeds 
in contact komen met de 
zwammen.

Voeg regelmatig wat water toe.

Fijnproevers kunnen er ook nog enkele 
stukjes van deze uitzonderlijke zwam 
aan toevoegen die van nature voorkomt 
in enkele politiewagens.



We’ve got you covered!

Het COVER HOME PLAN 
zorgt voor een verzekering 
die perfect is afgestemd 
aan uw noden en aan 
de beste voorwaarden 
in samenwerking met 
Allianz, een wereldleider 
in verzekeringen en 
financiële dienstverlening.

WAAROM KIEZEN VOOR 
HET COVER HOME PLAN?
√ Ruime basiswaarborgen
Het COVER HOME PLAN dekt ook schade aan uw zonnepanelen, studentenkot, vakantiewoning, ... 
En zelfs kosten voor een vervangwoning en reddings-, reinigings- en afbraakwerken.

√ Bijkomende waarborgen
U hebt de keuze uit tal van uitbreidingen, zo heeft u een uitgebreide polis die 100% voldoet 
aan uw noden en eisen. Een polis op maat!

√ Hoge vergoedingslimieten
Blijkt de schade groter dan het verzekerde bedrag? Bij een door Cover erkende 
waardebepaling van het gebouw vergoeden we de meerkost.

FSMA NR. 067 904 A
www.cover.beVraag online je offerte aan  

én ontdek je voordeel op

COVER_Ad-ECHO-A4-HomePlan_NL.indd   1 23/08/19   12:15

2020

Beste collega’s en bergliefhebbers,

Voor het komende winterseizoen organiseren wij voor de collega’s opnieuw skireizen aan zeer scherpe prijzen.

Het skidomein « Portes du Soleil » heeft een verbazingwekkende diversiteit. Zeer origineel daar het skidomein 
zich over twee landen verspreidt: Frankrijk en Zwitserland. Eveneens behoort het tot één van de drie grootste 
skigebieden van Europa.

De skireizen worden op de volgende manier georganiseerd (data en prijzen):
1. Shortski, woensdag 22/01/2020 avond tot zondag 26/01/2020 ochtend: 431 € of wandelreisje (zonder 

skipas) aan 323 € per persoon
2. Krokusvakantie, van zaterdag 22/02/2020 tot zaterdag 29/02/2020: 973 € per persoon
3. Paasvakantie, van vrijdag 10/04/2020 tot zondag 19/04/2020: 684 € per persoon

In de prijzen zijn de skipassen inbegrepen. De skireis tijdens de Paasvakantie wordt voorzien met een autocar. Er zijn 
meerdere opstapplaatsen in België. Er worden kortingen voorzien bij grote bezettingen, voor de kinderen, senioren, 
wandelaars en niet-skiërs. Niet-skiërs en wandelaars zijn zeker welkom!

De deelnemers zullen in een 3-sterrenhotel in Morzine verblijven. Om na het skiën wat te ontspannen, zal men vrij 
gebruik kunnen maken van o.a. de 2 overdekte zwembaden van het hotel, de vernieuwde jacuzzi en de hammam. 
Ontbijtbuffet en avondmaal, keuzemenu’s à volonté, met drank en wijn 
aan tafel à volonté. Dag- en avondactiviteiten, kaasvond, degustatie 
bij een lokale handelaar, en grote picknick nabij de skipistes.
Gratis internet via WIFI in het hotel.

Om alle details te kennen, ga een kijkje nemen op onze website: 
WWW.GOFORSKI.BE

Hopelijk zien we jullie in een sneeuwoverladen landschap!

Je werk is vermoeiend en stresserend?
Zin om je volgend verlof in de bergen door te brengen?

Ga in twee landen skiën tijdens één enkele skireis.

Een skidomein in Frankrijk en in Zwitserland 

Portes du Soleil
Opgelet: niet-skiërs en wandelaars zijn zeker welkom !

Marc-Margy Durant
GSM 0475/49.43.29

www.goforski.be
2020@goforski.be
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Regelmatig worden wij geconfronteerd met gepensioneerden die ons de vraag stellen: heeft het nog zin om lidgeld voor het NSPV 
te betalen.
Enerzijds komt de vraag van de gepensioneerden zelf die informeren naar de voordelen van het lidmaatschap. 

De oudere leden zijn er zich terdege van bewust wat het NSPV voor hen betekend heeft: 
• Zij hebben steeds de sterke steun en gebondenheid mogen ervaren.
• Zij wisten de waarde en de noodzaak van het lidmaatschap bij het NSPV goed in te schatten.
• Zij weten trouwens zeer goed dat zij als lid van het NSPV, evenals de nabestaande, vooral in die allerlaatste fase van het leven op 

ons mogen rekenen.
Hen moeten wij niet overtuigen om lid te blijven.

Voordelen? 
Ook de jong gepensioneerden hebben een representatief, neutraal politiek en specifiek syndicaat nodig. Denk maar niet dat je veilig 
bent als je pensioengerechtigde bent.
Vergeet maar niet dat de regering, eender welke regering, beetje bij beetje het pensioen afknabbelt. Een dergelijke welbekende methode 
toepassen maakt de gepensioneerde gevoelloos voor de kleine speldenprikjes. 

NSPV | Samen Sterker!

Voor de 
( B I J N A )
G EP EN S I O N EER D E
Heeft het nog zin om lidgeld voor het NSPV te betalen? 

Anderzijds heb je de vraag die gesteld wordt door de kinderen of andere familieleden die de financiële belangen van 
de oudere leden hebben overgenomen. Vooral als het lid wordt opgenomen in een woon en zorgcentrum of andere 
gelijkaardige instelling.

Waarom nog lidgeld betalen?
Bij ondervinding weten we dat de kinderen erop aansturen om het lidgeld niet meer te betalen, vooral na het opgeven van de 
zelfstandigheid van de ouders. De uiteenlopende argumenten zijn van allerlei aard:

• Een opname in rusthuis is te duur en lidgeld kan niet meer betaald worden.
• Mijn vader of mijn moeder is opgenomen in rusthuis en kan het tijdschrift niet meer lezen…
• Mijn vader, moeder; is dement …....

In dit geval zijn het altijd en enkel en alleen de kinderen die twijfels hebben of zich vragen stellen over het nut om het lidgeld 
te betalen.
Daarom vraag ik uitdrukkelijk: Doe uw vader en uw moeder dat niet aan!!!

Uit jarenlange ervaring heb ik meermaals meegemaakt dat na een overlijden van een gewezen lid, de nabestaanden toch 
komen vragen om hen te helpen bij alle geplogenheden van de begrafenis, aanvraag begrafenisvergoeding, aanwezigheid met 
de vlag op de begrafenis of komen zelfs aandraven met een formulier voor aanvraag van een getrouwheidspremie NSPV.

Des te pijnlijker is deze vraag om hulp, wanneer men weet dat het ex-lid jarenlang trouw lidgeld betaald heeft en/of wanneer 
het gewezen lid zelf als afgevaardigde binnen de vereniging gefunctioneerd heeft. 
Menselijk gezien zou ik de neiging hebben te helpen. Maar is dat eerlijk tegenover hen die trouw hun lidgeld betaald hebben, 
tot hun laatste snik?

Daarom: Doe uw vader en moeder dat niet aan!!! 
Betaal hun lidgeld. Wis hun herinneringen over het NSPV niet uit.
Delete hun geheugen niet over de steun die ze rechtstreeks of onrechtstreeks mochten ontvangen. 
En vooral: verbreek nooit de sterke verbondenheid met oud-collega’s of met een korps waarin uw vader gediend heeft.
Een ander fenomeen zijn tientallen probleemvragen van niet-leden die via een regulair lid gedaan worden. Soms met de 
belofte van aansluiting bij het NSPV.
In de meeste gevallen verdwijnt het beloofde lidmaatschap meteen, nadat ze het antwoord binnen hebben. 
Naar hen toe: Niet eerlijk!  
Wij: een negatieve ervaring rijker!

Nog twijfelen?

Vraag het aan de honderden per jaar geregistreerde, door ons geholpen vraagstellers. Zij zijn onze beste reclamemakers!!!

Gepensioneerden, Uw strijd is nog niet gestreden! 
Blijf lid! Blijf onze rangen sluiten!!!

Marcel De Loof  - sector gepensioneerden  (N)

Kijk maar even met ons mee:
1. De beloofde totale afschaffing van de solidariteitsbijdrage is er nog steeds niet gekomen. Zonder de vakbond was deze zelfs 

opgetrokken naar een hoger percentage. 
2. Een minister A.D.C. wou de begrafenisvergoeding afnemen en ons toch nog verder doen betalen. Zonder het NSPV en andere 

vakbonden was dat zeker gebeurd. 
3. Wanneer men het regeerakkoord van 2014 leest zal men merken dat men er niets om geeft om vooral de ambtenarenpensioenen 

te treffen door ze te nivelleren met deze uit de privésector. En wat zal de nieuwe regering ons brengen?
4. Wij eisen nog steeds, en nu speciaal actueel, vakantiegeld voor iedereen zoals bij de privé. Een noodzakelijke eis, nu men vanuit 

regeringsmiddens de nivellering van de pensioenstelsels beoogd.
5. Er moet over gewaakt worden dat de nivellering niet zal gebeuren op basis van de minder voordelige pensioenstelsels. 

(Bijvoorbeeld door de referentiewedde voor de berekening van het pensioen, te onderwerpen aan het gemiddelde van de laatste 
20 jaar of zelfs over de volledige loopbaan – zie tekst regeerakkoord 2014) 

6. Door het feit dat de gepensioneerde politiemensen in 7 verschillende korven zitten worden 7 verschillende perequaties 
toegepast. (Rijkswacht verdeelt in 2 korven: korf 1 en 12). De geïntegreerde Politie korf 13, en de vroegere gemeentepolitie zit 
in de verschillende korven van hun Gewest. (Brussels Hoofdstedelijk gewest; Duits- Vlaams en Waals Gewest)  
Eénvormigheid voor alle gepensioneerde politiemensen dringt zich op.

7. Vooral nu wordt er bijzonder veel energie gestoken om te behouden wat we hebben. 
8. Het NSPV is de enige politievakbond die zich speciaal inzet voor de gepensioneerden Politie en Rijkswachters. Geen enkele 

andere vakbond trekt zich het lot aan van de gepensioneerde politiemensen.

Daarbij zijn nog een tal van persoonlijke voordelen:
1. Je blijft de Echo ontvangen met ook voor de gepensioneerden nuttige rubrieken.
2. Je ontvangt online de nieuwsbrieven en vooral de Nieuwsbrief van en voor de gepensioneerden.
3. Uw schriftelijke vragen worden schriftelijk beantwoord met de nodige informatie en indien nodig gestaafd door de desbetreffende 

reglementering.
4. Je geniet Juridische bijstand voor problemen die zouden bestaan in verband met het specifieke statuut van gepensioneerde (politie- 

of rijkswachtpensioen of pensioen geïntegreerde politie en/of uitbetaling van het pensioen.
5. U heeft recht op goedkope vakantie, groepsreizen. Zie Echo 730 (https://nspv.be/nl/download/send/54-2019/456-echo-730) 
6. U wordt jaarlijks uitgenodigd op de dag van de gepensioneerden.
7. Via onze partner Cover kan je terecht voor voordelige verzekeringen.
8. Ook kan je, afhankelijk de afdeling of provincie waartoe je behoort genieten van en deelnemen aan plaatselijke initiatieven. 

(kaartnamiddagen; voordelige aankopen in bepaalde handelszaken, voordelige tanken, e.a.
9. De afgevaardigden gepensioneerden verzekeren u de hulp bij de administratieve geplogenheden bij overlijden van het lid: 

aanvraag begrafenisvergoeding voor nabestaanden; overlevingspensioen; aanvragen bijstand aan bevriende verenigingen (OVB 
Pol. FSS Pol, e.a.) Aanwezigheid van het NSPV op begrafenis, al dan niet met vaandel en al naar gelang de afdeling of provincie, 
bloemen of plaket; overlijden- getrouwheidspremie voor de nabestaanden. 
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V r a g e n
&
A n t w o o r d e n

Hieronder een greep uit de vele gestelde vragen. De 
vragen variëren enorm. Daar waar men in het verleden 
interesse toonde voor de berekeningen van het rustpensioen 
is dit gewijzigd door vragen om berekeningen van het 
overlevingspensioen. Ook voor overlevingspensioen bij een 
uit de echt gescheiden echtgenoot. Ook andere vragen komen 
meer aan bod.

VRAAG 1: IK WORD OM MEDISCHE REDEN 
OP PENSIOEN GESTELD.
HOE ZAL MIJN PENSIOEN ERUIT ZIEN? 

Antwoord: De berekening van het “pensioen om medische 
redenen” is dezelfde als voor een rustpensioen op 
leeftijdsgrens.
De gewone dienstjaren worden aan tantième 1/50 berekend. 
De dagen disponibiliteit worden gerekend aan tantième 1/60.
Als het om een werkongeval of beroepsziekte zou gaan blijft 
de loopbaanbreuk tantième 1/50.
De voorwaarden van rustpensioen, beroepsinkomen, cumul 
bij een pensioen om medische redenen, zijn dezelfde als voor 
een rustpensioen.
Uiteraard zal men het maximum pensioen bedrag niet halen 
gezien enkel de jaren dienst in aanmerking kunnen genomen 
worden, hetzij 37,5 politionele jaren.

VRAAG 2: IK HEB EEN 10-TAL JAREN BIJ DE 
RIJKSWACHT IN DIENST GEWEEST. IK BEN 
NADIEN ALS ZELFSTANDIGE BEGONNEN. 
HEB IK RECHT OP EEN PENSIOEN VAN DE 
RIJKSWACHT?

Antwoord: Veel hangt af in welk jaar je uw ambt bij de 
rijkswacht hebt neergelegd. 
Mogelijk gaat het om een militair pensioen.
Gelet op art 14 van de wet van 30 maart 2001 wordt 
het uitgestelde pensioen (in dit geval) berekend op de 
oude berekeningswijze. Dat is een rijkswachtpensioen 
met een referentiewedde eigen aan de graad, zonder 
huisvestingsvergoeding, noch andere vergoedingen, en met 
toeslagen in de graad en aanwezigheid in het korps. Normaal 
zou deze berekening moeten gebruikt worden.
Gezien je wachtmeester was op het ogenblik dat je als 
zelfstandige bent begonnen, kan je geen aanspraak maken op 
een toeslag in de graad. Deze toeslag is van toepassing vanaf 
de graad van 1WM.
De referentiewedde is de laatste wedde. Bij het huidige 
systeem is er een gemiddelde van de laatste 5 of 10 jaren van 
de basiswedde nodig om de referentiewedde te bepalen.
Dat uitgesteld pensioen kan aangevraagd worden 1 jaar 
voor de wettelijke datum van het rustpensioen of vervroegd 
rustpensioen.
In ieder geval zal het voordeligste pensioen toegekend 
worden.

VRAAG 3: MIJN MOEDER IS WEDUWE EN 
WOONT OP HET EILAND TENERIFE. DOOR 
EEN ONGEVAL IS ZE HULPBEHOEVENDE 
GEWORDEN.
WAAR KAN IK HULP KRIJGEN? KAN IK 
HULP BEKOMEN BIJ HET NSPV?

Antwoord: Met deze vraag zullen velen voor zichzelf de 
vraag stellen, en twijfelen wanneer ze zinnens zijn om naar 
het buitenland te verhuizen.
Veel hangt natuurlijk af, hoe de plaatselijke ziekteverzekeringen 
of de ziekteverzekering waarbij men is ingeschreven, daarop 
reageren. Misschien valt alles nog wel mee.
Buiten een verzekeringspakket bij Cover zie ik buiten de 
gewone opgesomde doelstellingen van het NSPV geen 
mogelijkheid om financiële of materiële hulp te verkrijgen.
Mocht het lid aangesloten zijn bij het FSS Pol, wat ik 
betwijfel” zou men beroep kunnen doen op deze kas. 
Sinds 2001 werd hier in Vlaanderen de “Vlaamse 
Zorgverzekering” in het leven geroep. Om daarvan 
te kunnen genieten dient men 5 jaar onafgebroken in 
Vlaanderen of het Brussels Hoofdstedelijk Gewest gewoond 
te hebben. (Ingeschreven in het bevolkingsregister) Deze 
tegemoetkoming bedraagt 130 euro per maand. Dus is deze 
tegemoetkoming niet van toepassing bij uw moeder.
Misschien dat er in Spanje ook een dergelijke instelling 
bestaat die financiële hulp kan bieden? 
Rechtsbijstand van het NSPV uit is volgens onze jurist niet 
voorzien.
Het enige wat WEL van toepassing is, is de uitbetaling van 
een getrouwheids- en overlijdenspremie aan de nabestaanden 
van de leden. 

Antwerpen
Afdeling Antwerpen en Mechelen
08:00 uur Brasschaat, Hemelakker 40 
08:45 uur Wilrijk, Boomsesteenweg 180 
09:30 uur Mechelen, parking McDonalds
Contacteer: Pino Reale  0486/868696

Afdeling Turnhout. 
08:00 uur Mol, parking Alma 
08:20 uur Geel, parking Alma 
08:50 uur Turnhout, parking Carrefour. 
Contacteer: Pino Reale  0486/868696

Brussel H.G.  & Vlaams Brabant 
07.00 uur Galmaarden gemeenteplein aan de kerk
07.30 uur Lennik Oude Rijkswachtkazerne Sporthal
08.00 uur Asse Oud Rijkswachtgebouw
09.00 uur Kazerne Geruzet
09.30 uur NSPV Zaventem Romboutsstraat 1
Contacteer: José DEWEERDT 0477/449239 (BRU) of 
Jean Carlier 0477/347295 (VLB)

Limburg
09.00 uur Ikea Hasselt
Contacteer : Erik Vrolix 0477/564411
Mogelijk opstap Afrit E314 Bekkevoort voor deelnemers 
Vlaams Brabant 

Oost Vlaanderen 
07.00 uur Eeklo, garage Meetjesland, Raverschootstraat 66. 
07.30 uur Mariakerke sporthal Bourgoyen, Driepikkelstraat. 
07.55 uur Eke parking Makro aan benzinepompen 
08.25 uur Oudenaarde Smallendam. 
09.10 uur Aalst Texaco Geraardbergsesteenweg 1
Contacteer: Yvan Van de Veire  0486/063434

West Vlaanderen
Bus 1:
07.15 uur Brugge, Zandstraat – Politie
08.00 uur Roeselare – Rond punt Graankaai aan 
 JB motorsports)
Contacteer: Willy Beydts 0478/342713  
Bus 2: 
07.00 uur Ieper Station
07.45 uur Kortrijk Carpoolparking oprit E17
Contacteer: Marc Verschaeve 0498/939574 of 
Geert Evens 0479/494178

Dinsdag 15 oktober 2019
Lindenhof, Booischotstestraat 1 - 3128 Baal, Tremelo

OPSTAPPLAATSEN VAN DE BUSSEN VOOR DE
12DE DAG VAN DE GEPENSIONEERDEN.
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Antwerpen
• 28 november 2018
Smits Aloysius 92 jaar
Gehuwd met Sol Maria

• 12 januari 2019
Fierens Anna 90 jaar
Weduwe van Suy Achiel

• 20 januari 2019
Verworst Gommaire 85 jaar
Gehuwd met De Winter Ida

• 05 maart 2019
Leffelaer Eliza 87 jaar
Weduwe van Reyntjens Gustaaf

Brussel
• 30 december 2018
Delvigne Philippe  69 jaar
Gehuwd met Charlier Yvette

• 21 februari 2019
De Pessemier Jacques (Jacky) 66 jaar 

Henegouwen
• 24 januari 2019
Pomme Robert 76 jaar
Gehuwd met Flamme Arlette

Limburg
• 09 januari 2019
Lantin Luc  66 jaar 
• 13 januari 2019
Vanherle Luc  48 jaar
Gehuwd met Mathieu Christa

• 13 februari 2019
Beerten Florentine 98 jaar
Weduwe van Vandueren Leopold

Luik
• 6 november 2018
Peeters Louis 88 jaar
Weduwnaar van Eijmael Elisa

• 20 december 2018 
Cornet Omer 89 jaar 
• 21 januari 2019 
Tahir Anne-Marie 65 jaar
Gehuwd met Hauglustaine Pierre

• 23 januari 2019 
Michels Josette 89 jaar
Weduwe van Herminne Jean

• 29 januari 2019
Lausberg Leo 65 jaar
Gehuwd met Lousberg Nori

• 23 februari 2019 
Seynaeve Edelhart  83 jaar
Weduwnaar van Smets Marie-Thérèse

Luxemburg
• 15 maart 2019
Dominique Simone 93 jaar
Weduwe van COLLETTE Emile

• 20 maart 2019 
Mary Jean-Claude 72 jaar
Gehuwd met HOUCHARD Monique

Namen
• 25 november 2018 
Noiret Laure 97 jaar
Weduwe van Simon Robert

Oost-Vlaanderen
• 06 december 2018
Van Houcke Yvonne  91 jaar
Weduwe van Declerck André

• 24 januari 2019 
Devisscher Gerard (Geert) 94 jaar 

Vlaams-Brabant
• 27 november 2018 
Haesaerts Mathieu  89 jaar
Gehuwd met Bormans Elisabeth

• 21 januari 2019 
Schoenaerts Georges  79 jaar 
• 25 januari 2019 
Raeymaekers Simone 88 jaar
Weduwe van Dekeukelaere Jules

• 29 januari 2019 
Van Winckel Louis  89 jaar 
Weduwnaar van Van Crieckingen Rosalia

Waals-Brabant
• 09 januari 2019
Jacquet René  88 jaar
Gehuwd met Gobert Gysèle

West-Vlaanderen
• 26 december 2018
Loncke André  89 jaar
Gehuwd met Vrambout Jeannine

• 17 januari 2019 
Waignein Suzanna 95 jaar
Weduwe van Deconinck Albert

• 26 januari 2019 
Haeghebaert Daniel  78 jaar
Gehuwd met Descamps Josiane

• 26 januari 2019 
Caron Alain 65 jaar
Gehuwd met Degezelle An

• 28 februari 2019 
Venet Yvan 82 jaar
Gehuwd met Hauspie Jeannine

• 02 maart 2019 
Verbeke Georgette 86 jaar
Weduwe van Winne Roger

• 15 maart 2019 
Vermeire Luc 67 jaar
Gehuwd met Lips Rita

Onze blijken van deelneming aan allen die betrokken zijn 
bij deze droeve gebeurtenissen.

Antwerpen
•  13 juli 2019
Van Dam Jackie 64 jaar
Partner van Verteurve Danielle

• 27 juli 2019
Vanbussel Frans 92 jaar
Weduwnaar van Verschaeren Paula

• 27 juli 2019
Scheers Frans 89 jaar
Weduwnaar van  Dirckx Rosette

• 31 juli 2019
Tips Kamiel 73 jaar
Gehuwd met Nijs Rita

Brussel

Henegouwen
• 25 juli 2019
Aupaix Michel 82 jaar
Gehuwd met Delbart Jeaninne

Limburg

Luik
• 14 augustus 2019
Marchesani Vita 70 jaar
Partner van Schreder Guy

Luxemburg
• 23 mei 2019
Debeffe Jean-Pol 68 jaar
Gehuwd met Nicolas Marie-Jeanne

• 27 juni 2019
Eppe Abel 90 jaar
Gehuwd met Pettinger Simone

• 3 juli 2019
Wilkin Marcelle 95 jaar
Weduwe van Mannard Arséne

Namen

Oost-Vlaanderen
• 18 juni 2019 
Wittevrongel Gaston 89 jaar
Gehuwd met Simonne Vlaminck

• 28 juli 2019 
Bekaert Filip 51 jaar 
Gehuwd met Baele Anja

• 11 augustus 2019 
Van Hee Freddy 73 jaar 
Gehuwd met Saelaert Ingrid

• 12 augustus 2019 
Aers Georgette 90 jaar 
Weduwe van Danneels Remi

• 17 augustus 2019 
Lauwaert André 86 jaar 
Gehuwd met De Corte Irene

• 21 augustus 2019 
Van Bockstal Gustaaf 83 jaar 
Gehuwd met Smekens Godelieve

• 27 augustus 2019 
Cardon Didier 73 jaar 
Gehuwd met Deweer Christiane

• 8 september 2019 
De Vrieze Elza 91 jaar 
Partner van De Raedt Paul

• 12 september 2019 
Strubbe Jozeph 93 jaar 
Weduwnaar van Demey Marie Louise 

Vlaams-Brabant
• 8 juni 2019 
De Roeck Rony 70 jaar 
Gehuwd met Acke Diane

• 28 augustus 2019 
Van Esch Florimont 83 jaar 
Gehuwd met Deflem Liliane

Waals-Brabant

West-Vlaanderen
• 22 juni 2019
Tamsin Wilfried 83 jaar
• 15 augustus 2019
Roose Nora 86 jaar
Gehuwd met Lies Depuydt 

Onze blijken van deelneming aan allen die betrokken zijn 
bij deze droeve gebeurtenissen.

VRAAG 4: IK BEN IN SPANJE GAAN WONEN. IK HEB EEN AMBTENARENPENSIOEN EN WERD 
ZOWEL IN BELGIË ALS IN SPANJE OP MIJN PENSIOEN BELAST. IK MEEN DAT ER IETS IS MISGE-
GAAN.

Antwoord: Het is een fenomeen dat zoveel gepensioneerden in een ander Europees land gaan wonen. Spanje schijnt het favoriete land te 
zijn.
Wat de belasting in Spanje betreft en ook in andere Europese landen is er een verschil tussen een ambtenarenpensioen en een pensioen van 
de privésector.
In ieder geval zal de Belgische overheid uw pensioen blijven uitbetalen. 
• Een pensioen uit de privésector is volledig belastbaar in Spanje. Daarom zal FPD uw bruto pensioenbedrag uitbetalen. Je moet dit dan 

ook vermelden bij de Spaanse belastingaangifte.
• Een pensioen van Belgische ambtenaren blijft belastbaar in België. Dat wil zeggen dat de Spaanse Staat GEEN  belasting mag innen 

op uw pensioen als ambtenaar. Je moet wel in Spanje die aangifte doen maar de betaalde (of ingehouden) Belgische belastingen 
worden dan verrekend met uw Spaanse belastingen.

Maar, en ik denk dat daar het schoentje wringt: De Spaanse overheid moet van deze situatie op de hoogte zijn.  
In normale omstandigheden zal de Federale Pensioendienst van België de Spaanse pensioendienst op de hoogte brengen van uw 
“ambtenarenpensioen” Volgens informatie van de FDP gebeurt dit niet automatisch en dient u natuurlijk zelf de nodige stappen te 
ondernemen. Ook de Belgische dienst belastingen dient van uw vertrek naar Spanje op de hoogte te zijn.
Om dubbele belasting (in België en Spanje) te voorkomen, kan u best contact op te nemen met de volgende diensten:
• Federale Pensioendienst, Zuidertoren, Europaesplanade 1, 1060  BRUSSEL -België
• FOD FINANCIEN, Belintax, North Galay – Toren A – 15de verd., Koning Albert II laan 33 – bus 26, 1030 BRUSSEL - België 

E-mail: belintax@minfin.fed.be  
Fax: +32 (0)2 579 5261 
Tel.: +32 (0)2 576 3470

Wij raden u aan om zelf de pen ter hand te nemen en bovenvermelde diensten van uw situatie op de hoogte brengen 
• FPD vragen dat zij de Spaanse overheid in kennis stellen dat het gaat om een “AMBTENARENPENSIOEN” en daarom vrijstelling 

is van de Spaanse Belastingen.
• Ook dient men toch rekening mee te houden dat een brief (al dan niet aangetekend) meer aandacht krijgt dan een telefoongesprek of 

een E-mailbericht.
• Als laatste kan ik u meegeven dat het een rechtmatige vraag is om het bewijs te leveren dat u als ambtenaar onderworpen bent aan de 

Belgische fiscale wetgeving.
________________________________________
Bron: eigen documentatie; BS; FPD; zakboekje politiestatuut; persberichten. 

Marcel De Loof - Sector gepensioneerden 



Discipline, tucht,
samenhorigheid,

een rots in de branding.

Commissarissen, mijn 
bureel, nu direct!

Kan er mij iemand uit-
leggen wat dat daar 
te betekenen heeft?

We oefenen 
alvast voor de 

volgende defile..

Alles in het 
kader van
diversiteit.

Divers is het wel, nog een 
groene en purpere bumper en 
we hebben alle kleuren van

 de regenboog.

We nemen diversiteit heel 
letterlijk.

Wil u alvast een inspectie doen. We 
zijn er nog niet uit welk 

hoofddeksel we moeten dragen.

Hey chief, wil je lootjes kopen 
voor het bal van de polis?

Gelukkig is alcohol beperkt terug 
toegelaten op de werkvloer. 

En stop met staren!
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